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1. Valg af stemmetællere og dirigent 

2. Bestyrelsens beretning v/formanden, Hans Stougaard 

3. Fremlæggelse af regnskab og budget v/Thomas Holst 
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5. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

6. Valg af revisorer 

7. Behandling af indkomne forslag  

8. Eventuelt 
 
 
Referat 
Formanden bød velkommen og takkede DLG for at huse os.  
 

1. Valg af stemmetællere og dirigent 
Dirigenten blev Povl Fritzner og stemmetællere Carsten Høegh og Birger Nie-
mann. 
Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var lov-
ligt indkaldt på hjemmeside og ved brev sendt mere end 4 uger inden d.d.  
 

2. Bestyrelsens beretning 
Formand Hans Stougaard fremlagde beretning. Se beretning på www.dansk-
halm.dk  
 
Jens Henrik Madsen takkede for en god beretning og dejligt, at der arbejdes 
så meget med fugtmåling. Der er nogle udfordringer med indtransport, da der 
er forskel på, om man har egen lastbil eller køber sig til det. Er der klarhed 
over, hvilke regler der gælder og for hvem? Vil I se på det? 
Hans Stougaard svarede, at bestyrelsen ser på reglerne og synliggør dem. 
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Carsten Høegh takkede ligeledes for en god beretning. Hvordan kan det være, 
at der er fordele ved våd flis – når vi straffes for våd halm? Kan der ikke ses 
på licitationssystemet? - det fungerer ikke godt længere. 
Hans Stougaard svarede, at bestyrelsen ser på licitationssystemet og på for-
muleringen i kontrakter. Det er ikke så nem en øvelse endda. 
Søren Rasmussen supplerede med at svare på fugtigt flis og halm. Der er for-
skel på forbrændingsteknikken, brændslets indhold af aggressive stoffer og 
om der er kondensering på anlæggene. Derfor er der ikke samme positive 
stemning om fugt i halm.  
Tak for arbejdet med fugtmåling, det er en utrolig vigtig ting. DH har måske 
været lidt for diplomatiske i denne sag. Utroligt der er værker som fortsat be-
nytter samme densitet, uanset balletype. 
Enig i at licitationssystemet har spillet fallit, der meldes fiktivt halm ind – også 
kaldet optioner. Det betyder, at tilbudsgivere uden egenkapital, presser pri-
serne urimeligt lavt, uden at der er hold i virkeligheden for omkostningerne. 
Værkerne bør tage andre hensyn end udelukkende pris. 
DH bør støtte op om brug af halm til andet end varme, da der bliver større og 
større konkurrence med andre varmekilder. Det kan være halm til biogas, bio-
olie eller andet.  
DH bør se på vedtægter og visioner for foreningens arbejde, vi skal sikre hal-
mens momentum.  
Hans Stougaard svarede Søren, at bestyrelsen har fokus på de nævnte em-
ner, og de vil fortsat få opmærksomhed det kommende år. 
Hans Otto Sørensen supplerede med enighed i, at licitationssystemet har spil-
let fallit. Manglende indmelding på Sjælland skal også ses i betragtning af de-
res kontrakter, som ikke er gunstige for leverandørerne. Der er god eksport for 
tiden. 
Erik Poulsen fortalte, at det er nødvendigt med prisstigninger, da værdien af 
halmen på marken er steget. Husk altid at sørge for, at der er indregnet fortje-
neste i priserne. 
Behov for at værkerne er bedre til at kommunikere med leverandørerne.  
I DH skal der arbejdes med formål, samarbejder, kommunikation, mere med 
hvem der er medlem og om muligt at få et større sekretariat.  
Laurits Hougaard spørger, om DH ser på de forskellige og urimelige brandsik-
kerhedskrav, der stilles til nye halmlader.  
Birger Niemann takkede for en god beretning. Har besøgt værk i Irland, hvor 
der blev brændt våd halm af.  
Flere kollegaer med maskinstation er stoppet i halmbranchen. Der var ikke 
penge at tjene. 
Brian Brix spurgte, hvordan det kan være, at der kommer regninger, når man 
har leveret tør halm til et varmeværk. Der står, man har leveret for få kg – men 
det er jo tørt. Hvorfor afregnes der ikke efter pr. stk. baller? (ref: det var 
spørgsmål til Halmselskabet Danmark, der ikke nåede at svare). 
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3. Regnskab og budget 

Thomas Holst fremlagde regnskab for 2017 og budget for 2018. 
 
Regnskab viser overskud på 81.000 kr. og budget viser underskud på 78.000 
kr. for 2018, grundet køb af flere timer til sekretariat og studentermedhjælp. 
 
Forslag om uændret kontingent.  
 
Regnskab, budget og kontingent vedtaget.  
 

4. Valg af formand 
Hans Stougaard genvalgt 
 

5. Valg til bestyrelsen 
Karl Johan Thomasen genvalgt på Sjælland, 
Palle Sørensen genvalgt i Jylland, 
Brian Kofoed nyvalgt på Bornholm og 
Knud Erik Clausen nyvalgt for Lolland/Falster og Møn. 
 

6. Valg af revisor 
Carsten Høegh genvalgt 
 

7. Indkomne forslag 
Ingen forslag indkommet. 
 

8. Eventuelt 
Hans Stougaard takkede Johannes Bay Poulsen for et stort stykke arbejde i 
bestyrelsen. Johannes træder ud for at kunne prioritere andre ting.  
 
Dirigenten nedlagde sit hverv og takkede for god ro og orden.  

 
 
Referent: Thomas Holst.  
 
 
 
Venlig hilsen 
 

 
 
Hans Stougaard 

formand 


